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Referat Studienævn 

 
 
Deltagere 
Flemming Smedegaard (formand), Cindie Maegaard, Lars Bøcher, Christian Mosbæk Johannessen, Heidi 
Hansen, Simon Hedeboe Mikkelsen, Andrea Svanborg, Ari Vigur Hansen, Rolf Torsten Scavenius Andersen, 
Thea Engstrøm Knudsen (suppleant), Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Emil Bisp Petersen 
(studiesekretær), Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Geertsen (studiesekretær), Isa Egholm 
Christensen (studienævnssekretær) og Simon Hildebrand Hedegaard (studienævnssekretær og referent) 
 
Afbud 
Mohammed Husain Juriah 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt med følgende tilføjelser: 
Nyt punkt 7: Høring – Revideret fagbeskrivelse for Karriereforberedende forløb 
Dagsorden blev godkendt med denne tilføjelse. 
 
2. Meddelelser 
1) Studienævnsformand 

a. Undervisningsprisen 
Fakultetet har indkaldt kandidater til HUMs Undervisningspris 2022. 
Indstillingsfristen er d. 28. april, kl. 12.00. 
De studerende opfordres til at have en indstilling klar til behandling på 
studienævnsmødet d. 17. marts 2022. 
 

b. Studieadministration (fra årshjulet) 
Studienævnet konstaterede at uddannelserne opfylder forpligtelserne i forhold til 
studieadministration og offentliggørelse af mødereferater. 
 

c. Dekanen har godkendt konstitueringen af Studienævnet for IVK. 
 

d. Isa reklamerede for 2 kurser for nyvalgte studenterrepræsentanter: 
i. Et internt kursus for nyvalgte studenterrepræsentanter fra HUM. Kurset 

afholdes d. 22. februar 2022 og har fokus på det konkrete arbejde i 
studienævnene. 

ii. Et centralt kursus (Skab forandring på SDU – kursus for aktive studerende) ved 
SDU og Syddanske Studerende om aktiv forandringsledelse. Kurset forløber 
over 2 dage og afholdes d. 3. og 10. marts 2022. 

 
2) De studerende 

 a. Se punkt 3. Nyt fra IVKomitéen i Odense og Student Forum i Slagelse 
 

3) Andre 

 Studienævn for International 
Virksomhedskommunikation 

 Dato: 27-01-2022 

 
Tidsrum: 13.15 – 15.30 
Lokale: Zoommøde 
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 a. Intet nyt. 
 
 

3.  Nyt fra IVKomitéen i Odense og Student Forum i Slagelse 
IVKomitéen, Odense: 
IVKomitéen holder bestyrelsesmøde d. 3. februar og vil her lægge en plan for forårets events. 
Planlægningen af IVK-dagen skrider planmæssigt frem. IVK-dagen afholdes fredag d. 11. marts 2022 og vil 
for første gang i 3 år kunne afholdes fysisk. 
 
Student Forum, Slagelse: 
IVK Slagelse får besøg af Gerd May, der vil holde et oplæg om konstruktiv journalistik.  
 
4. Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 

 
5.  Studieordningsændringer 

1) Pensumreduktion i Tysk Historie og samfund 2 
Fagansvarlig Thomas W. Friis har foreslået en pensumreduktion i forbindelse med muligheden 
for at studerende kan deltage i et internatsseminar, ”Erinnerungsparlament”.  
Ved deltagelse foreslås en pensumreduktion i Tysk samfund og historie 2 fra 5 temaer til 3. 
Seminaret afholdes over 2 weekender (22.-24. april og 29. april-1. maj) og afsluttes med et 
heldagsarrangement i Kiel d. 5. maj 
 
Pensumreduktion foreslås som følger: 

• 150 sider (mod 300 sider i den oprindelige fagbeskrivelse) 
• 2 temaer (mod 3-5 temaer i den oprindelige fagbeskrivelse) 

 
Studienævnet godkendte og bifaldt forslaget. 
 

2) Opfølgning på intern censur 
Med indførelsen af nyt vademecum må der kun være 1 bedømmer på skriftlige eksamener med 
intern censur. Mundtlige eksaminer vil stadig være med 2 bedømmere. 
Punktet udskydes til næste møde og behandles sammen med de øvrige 
studieordningsændringer, så de fagansvarlige for de berørte kurser har mulighed for at foreslå 
evt. justeringer. 
 

3) Feedback og andre STO-ændringer 
Punktet udsættes til februar, så studienævnet kan tage stilling til de samlede ændringer fra 
begge byer. 
 

4) Mundtlige forsvar på BA-projekter og specialer 
I forbindelse med den nuværende studieordningsreform ønsker fakultetet, at fjerne det 
mundtlige forsvar af BA-projekter og specialer allerede fra 1. september 2022.  
Der er dog mulighed for dispensation fsva. det mundtlige forsvar på specialet og denne 
dispensationsansøgning indkaldes hermed. 
 
Studienævnet diskuterede argumenterne for og imod en afskaffelse af det mundtlige forsvar på 
specialet. Der var ikke enighed i nævnet, idet en gruppe af specialevejlederne er utilfredse med 
arbejdsbelastningen i forbindelse med det mundtlige forsvar. Andre vejledere og de studerende 
argumenterede for forsvarets betydning for uddannelsens kompetenceprofil. 
 
Studienævnet drøftede også muligheden for at lave en ny fagbeskrivelse for specialet, der i 
højere grad tilgodeser begge synspunkter. 
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Studienævnet blev ikke enige og ved afstemning blev det besluttet at indsende en 
dispensationsansøgning mhp. fastholdelse af det mundtlige forsvar på specialet. 
Flemming udarbejder et udkast og rundsender til medlemmerne inden endelig indsendelse. 
Deadline: 7. februar 2022. 
 
Det var på mødet uklart om det mundtlige forsvar på BA-projektet også kan bevares. 
Studienævnssekretariatet har efterfølgende afklaret problemstillingen med Fakultetet, der 
fastholder at det mundtlige forsvar på BA-projekterne ikke kan bevares.  
Studienævnet drøfter sagen på næste møde. 
 

5) Videnskabsteori 1/KV 
Kurset Kommunikations- og videnskabsteori skal placeres i samme semester i Odense og Slagelse 
hurtigst muligt. Dette af hensyn til lærerdækningen. 
Harmoniseringen vil ske i forbindelse med STO-reformen 2023. 
 

6.  Undervisningsevalueringer E21  
Punktet blev udsat til behandling i februar pga. udfordringer med systemadgang for flere af nævnets 
medlemmer. 
 
7.  Høring: Revideret fagbeskrivelse for Karriereforberedende forløb 
Studienævnet drøftede den reviderede fagbeskrivelse, hvor det bl.a. foreslås, at CMS-forløbet omlægges til 
online format.  
 
Studienævnet godkendte ændringsforslaget. 
 
8.  Studiestart (årshjul) 
Jf. årshjulet skal studienævnet påbegynde planlægningen af årets studiestart. 
 
Studiestarten faciliteres af HUMs Studievejledning som tidligere. 
Vi afventer en melding fra Fakultetet i forhold til stillingsopslag og ansættelse af tutorer. 
 
I den forbindelse drøftede studienævnet et opmærksomhedspunkt fra SMU21, hvor de studerende efterlyser 
flere faglige og sociale aktiviteter uden alkohol. Dette ønske vil blive medtænkt i planlægningen af den 
kommende studiestart. 
 
Det nye eventmodul på studiets hjemmeside (der administreres af studiesekretærerne), gør den direkte 
kommunikation om faglige og sociale arrangementer til de studerende, hurtigere og lettere. 
 
9. Studietid og gennemførelse, Odense (årshjul) 
Studienævnet drøftede 2 problemstillinger fra handlingsplanen: 

• Fokus på specialepresset og deraf afledt stress 
• Understøtte jobsøgningen under specialeskrivningen 

 
I forhold til specialepres og medfølgende stress, så konstaterede studienævnet, at flere og flere studerende 
afleverer speciale til tiden og at antallet af stress-relaterede ansøgninger om udsættelse af afleveringsfristen 
er faldet de seneste 3 år. 
 
Med hensyn til jobsøgningen under specialeskrivningen, så er det tydeligt, at de studerende der søger jobs 
under specialeskrivningen, har en større sandsynlighed for at få job umiddelbart efter dimission. 
Der tilbydes dog ikke centrale forløb i jobsøgning, men enkelte vejledere inddrager problemstillingen i deres 
specialevejledningsforløb. 
Studienævnet forventer, at den nylige sænkning af dimittendsatsen vil have en gavnlig effekt på 
problemstillingen. 
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10. Ledighed, employabilitet og optag, Slagelse (årshjul) 
Studienævnet drøftede 3 problemstillinger fra handlingsplanen: 

• Anvende employabilitet som en del af markedsføringen og anvende Slagelsemodellen som branding 
• Fokus på markedsføringsplatforme, hvor uddannelsen ikke allerede er til stede 
• Opdatering af hjemmeside, herunder video-testimonials med studerende 

 
Employabilitet er allerede skemasat og der er klare anvendelsesorienterede elementer på alle semestre af 
uddannelsen. I forhold til markedsføring så er indsatsen samlet på Fakultetet, der har det overordnede 
ansvar for markedsføringen af uddannelserne, ligesom midlerne til dette også ligger på Fakultetet. 
 
Det er et fælles ansvar at holde hjemmesiderne opdaterede og friske. 
 
I forlængelse af handlingsplanspunkterne problematiserede studienævnet mængden af tiltag og 
opfølgninger, som det forventes, at studielederne er tovholdere på. 
Studienævnet opfordrer til at kvalitetspolitikken bliver afbureaukratiseret, f.eks. indgår mange af de samme 
tematikker i flere forskellige handlingsplaner/tiltag. 
 
11. Studerendes fravær i forbindelse med SDU-opgaver 
Punktet bragt op på konkret foranledning af Heidi. 
 
Studienævnets hidtidige praksis har været at fravær er fravær uanset årsagen til dette. 
 
Det er dog en udfordring, at kravet om aktiv undervisningsdeltagelse gør, at man sidestiller tilstedeværelse 
med eksamensaktivitet. 
 
Problematikken bliver særlig kompliceret, når fraværet skyldes opgaver, der løses for studiet, f.eks. arbejde 
som tutor, studiegruppefacilitator, faglig vejleder etc.  
Det foreslås, at der udarbejdes en liste med anerkendelsesværdige formål, for hvilke fravær kan godskrives. 
 
Udfordringen bringes til Fakultetet for at fastlægge en fælles linje, inkl. ideen om at lave en liste med 
anerkendelsesværdige formål, der kan udløse godskrivning af fravær. 
 
12. Godkendelse af årshjul 
Årshjulet for studienævnets arbejde i 2022 skal godkendes. 
Der er tale om et standardårshjul med tilføjelse af relevante punkter fra det forgangne års handlingsplaner 
(employabilitet) og opmærksomhedspunkter fra SMU’en. 
 
Studienævnet godkendte årshjulet. 
 
13. Eventuelt 
Cindie spurgte ind til studienævnets næste møde, der er et temamøde med fokus på 
studieordningsreformen.  
Flemming uddybede tankerne bag dagen: 
Der indledes med et ordinært studienævnsmøde efterfulgt af drøftelser og brainstorming vedr. den 
kommende studieordningsreform 2023. Målet er at der allerede til sommer er dannet et  
overblik over de nye forløbsmodeller, så man har efteråret til at arbejde med de enkelte fagbeskrivelser. 
 
Mødet sluttede kl. 15.30. 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Simon Hildebrand Hedegaard    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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